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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 997 (MOF alm. del) stillet 28. juni 2024 efter ønske fra 

Miljø- og Fødevareudvalget. 

Spørgsmål nr. 997 

”Hvis energiforbruget ved genanvendelse af sammensatte materialer, som f.eks. mad- og 

drikkekartoner, ikke har en miljøgevinst sammenlignet med forbrænding, er det så at foretrække, at 

materialerne ikke indsamles til genanvendelse og i stedet drager nytte ved forbrænding?” 

Svar 

Det følger af affaldsdirektivet og dermed også den danske affaldsbekendtgørelse, at affaldshåndtering 

skal ske i overensstemmelse med affaldshierarkiet således, at affaldsfraktioner behandles så højt oppe 

i affaldshierarkiet som muligt. Affaldshierarkiet er som følgende: 

1) Forberedelse med henblik på genbrug 

2) Genanvendelse 

3) Anden nyttiggørelse (herunder forbrænding) 

4) Bortskaffelse (herunder deponi). 

  

Mad- og drikkevarekartoner består blandt andet af højkvalitets-træfibre, som har potentiale til at blive 

genanvendt 5-6 gange. Når det er muligt at genanvende materialer vil det være i strid med 

affaldshierarkiet, og dermed affaldsdirektivet og affaldsbekendtgørelsen, at forbrænde dem.  

 

Med emballageforordningen kommer desuden krav til genanvendt indhold i nye emballager, hvilket 

kan være med til at drive efterspørgslen på genanvendt plast, herunder genanvendt plast fra mad- og 

drikkevarekartoner. 
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